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Til aflæggelse af anlægsregnskab anlægsprojekt 108 Udvikling af Strandparken Korsør 

 

§ 17 stk. 4 udvalg – ”Korsør - byen møder vandet” har haft mange underopgaver i sin portefølje.  

 

Der har været følgende tiltag under §17, stk. 4 udvalget: 

 

Visionsprojekt: 

Der er udviklet et stort visionsprojekt af JDS Architects som lagde grunden for ”et vandsportscenter 

i verdensklasse” som gik ud på at derudfor molerne anlægges en bølgebryder og at molerne samles 

via en broforbindelse, BMX baner og meget mere. Der er ydeliger tiltag i havnen og heriblandt et 

hotelbyggeri og at området udvikles med boliger m.m. Dette projekt havde store visioner. 

 

Samlet forbrug: 1,466 mio. kr.  

 

Salgsprospekt Halsskov Færgehavn: 

Da visionsprojektet er meget svært gennemførligt, blev der i stedte udviklet et salgsprospekt for 

området. Dette er der senere i andre sammenhænge arbejdet ud fra. 

 

Samlet forbrug: 0,060 mio. kr. 

 

Korsør Lystbådehavn: 

Der er blevet udarbejdet et visionsprojekt for Korsør Lystbådehavn. Dette er i dag ved 

lystbådehavnen selv ved at blive opført i en mindre skala. 

 

Samlet forbrug: 0,140 mio. kr.  

 

Byen møder vandet: 

I forbindelse med at Visionsprojektet ikke var realiserbart var der et ønske om at der blev etableret 

de første spæde aktiviteter. 

Her blev det besluttet at starte med et udspringstårn, volleybaner og faciliteter til understøttelse af 

dette. Her er blevet opført det nævnte udspringstårn containere samt toilet og 

omklædningscontainere, strandvolleybaner og oprensning af stranden for forurenet jord. 

 

Samlet forbrug: 12,046 mio. kr.  

 

Vedligehold af kajanlæg: 

I marts 2019 besluttede Byrådet, at kajanlægget i Halsskov Færgehavn skulle renoveres. Hvis ikke 

renovering havde fundet sted ville de tidligere opgaver falde i havnen.  

 

Samlet forbrug: 14,360 mio. kr. 

 

Diverse sommeraktiviteter: 

 

Samlet forbrug 1,394 mio. kr. 

 

Salg af azobé-træ (indtægt): 

I forbindelse med opførslen af udspringstårn m.m. blev der nedtaget hele bolværket. Dette var for 

største delen azobé-træ. Azobé-træ er en tropisk træart og har derfor en god værdi i gensalg. Træet 
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er i dag delvist solgt og resten henlægger i Halsskov Færgehavn til salg eller brug i andre af Slagelse 

Kommunes projekter. 

 

Indtægt: 0,917 mio. kr. 

 

 


